
 

 

 

Møteprotokoll 

Utval: Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne 
 

Møtestad: Sygna, Fylkeshuset, Hermansverk 
 

Dato: 21.10.2020 
 

Tid: 09:00-14:00 
 

 

 

 
Følgjande faste medlemer møtte: 
Namn Funksjon Representerer 
Inge Ø. Aa Fiskvik Leiar FFO 
Trude Brosvik Nestleiar KrF 
Gunnar Moland Medlem H 
Sigrid Rønneberg Medlem SAFO 
Anita H. H. Æsøy Medlem FFO 
Gunn Åmdal Mongstad Medlem SP 
Bente B. Underthun Medlem SAFO, frå kl. 10.00 
   

 
Følgjande medlemer hadde meldt forfall: 
Namn Funksjon Representerer 
Egil Bru Overaa Medlem FFO 
Kjell Gitton Håland Medlem A 
 
Følgjande varamedlemer møtte: 
Namn Møtte for Representerer 
Ingen.    

 
Merknader 
Det var sju medlemmer tilstades. 
 

Frå administrasjonen møtte: 
Namn Stilling 
Cecilie Øvstedal Seksjonsleiar, PPT, Vestland fylkeskommune 
Christian Høva Gundersen Seksjonsleiar, PPT, Vestland fylkeskommune 
Tage Rickard Sundell Overing., eigedomsavd., Vestland fylkeskommune 
Merethe Helland Nordnæs Møtesekretær, seniorrådgjevar 
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Godkjenningssaker 

GK 9/20 Godkjenning av innkalling og sakliste 

Saksprotokoll i rådet for menneske med nedsett funksjonsevne -  21.10.2020 

Vedtak 

Innkallinga og sakslista vart godkjent utan merknader. 

 

Orienteringar: 

PitStop, et sosialt entrepenørskap som mottar midlar frå Vestland fylke. Orientering om sine 
prosjekter rettet mot ungt utenforskap og psykiske lidelser. 

PPT, i Vestland fylkeskommune, overgangane mellom vidaregåande og hhv. Ungdomsskole og 
vidare utdanningsløp. 

RS 37/20 Sogndal vgs avd. Kaupanger og vitensenter i Sogn og Fjordane – byggjestart i 2020. 

Orientering ved Tage Rickard Sundell, overingeniør, eigedomsavd, Leikanger,  Vestland 
fylkeskommune. 

 

GK 10/20 Godkjenning av møteprotokoll frå møte i Rådet for menneske med 
nedsett funksjonsevne 

Møtebok frå møte i Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne den 08.09.2020 er lagt ved saka. 

 

Saksprotokoll i rådet for menneske med nedsett funksjonsevne -  21.10.2020 

Vedtak 

Protokollen frå møte i rådet for menneske med nedsett funksjonsevne den 08.09.2020 vart 
godkjent utan merknader. 



 

Referatsaker 

RS 37/20 Sogndal vgs avd. Kaupanger og vitensenter i Sogn og Fjordane - 
byggjestart i 2020 

Saksprotokoll i rådet for menneske med nedsett funksjonsevne -  21.10.2020 

RS 37/20 var referert.  

 

RS 38/20 Informasjon om pågående arbeid med salskanalar 

Saksprotokoll i rådet for menneske med nedsett funksjonsevne -  21.10.2020 

 

RS 38/20 vart referert. 

 

Politiske saker 

PS 19/20 Innspel til arbeid med -  Handlingsplan for universell utforming -  frå 
Vestland fylkeskommune 

Forslag til innstilling 

 

1. Vestland fylkeskommune ber Kulturdepartementet merke seg vedteke innspel i sitt vidare 
arbeid med ny handlingsplan for universell utforming.  

2. Vestland fylkeskommune legg vekt på at strategisk arbeid med universell utforming skal 
vere politisk forankra på alle nivå, og etterlyser større grad av medverknad i arbeidet med 
ny handlingsplan for universell utforming.  

3. Fylkeskommunen har eit stort nedslagsfelt og moglegheit til å til å mobilisere og 
koordinere arbeidet med universell utforming. Vi ber om at ny handlingsplan for universell 
utforming gir fylkeskommunane eit klarare mandat, og auka ressursar til å samordne og 
drive kompetansearbeid med universell utforming.  

4. Vestland fylkeskommune peikar på verdien av vidare satsing på kartlegging. Det gir 
oversikt over behov og grunnlag for systematisk arbeid for å sikre tilgjengelegheit for alle i 
eksisterande bygg, bygder og byar, og friluftsområde. 

5. Fylkeskommunen ber om at universell utforming vert styrka innan utdanning, for å sikre 
kompetanse innan fagområdet i offentleg og privat sektor i framtida. 

  



 

Saksprotokoll i rådet for menneske med nedsett funksjonsevne -  21.10.2020 

 

Trude Brosvik, Krf, sette på vegner av rådet for menneske med nedsett funksjonsevne fram slikt 
forslag: 

«Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne sluttar seg til innstillinga i saka, og vil 
særleg streke under pkt 3.» 

 

Avrøysting 

Brosvik sitt forslag vart samrøystes vedteke. 

Tilråding frå rådet for menneske med nedsett funksjonsevne 

 

1. Vestland fylkeskommune ber Kulturdepartementet merke seg vedteke innspel i sitt vidare 
arbeid med ny handlingsplan for universell utforming.  

2. Vestland fylkeskommune legg vekt på at strategisk arbeid med universell utforming skal 
vere politisk forankra på alle nivå, og etterlyser større grad av medverknad i arbeidet med 
ny handlingsplan for universell utforming.  

3. Fylkeskommunen har eit stort nedslagsfelt og moglegheit til å til å mobilisere og 
koordinere arbeidet med universell utforming. Vi ber om at ny handlingsplan for universell 
utforming gir fylkeskommunane eit klarare mandat, og auka ressursar til å samordne og 
drive kompetansearbeid med universell utforming.  

4. Vestland fylkeskommune peikar på verdien av vidare satsing på kartlegging. Det gir 
oversikt over behov og grunnlag for systematisk arbeid for å sikre tilgjengelegheit for alle i 
eksisterande bygg, bygder og byar, og friluftsområde. 

5. Fylkeskommunen ber om at universell utforming vert styrka innan utdanning, for å sikre 
kompetanse innan fagområdet i offentleg og privat sektor i framtida. 

       6. Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne sluttar seg til innstillinga i saka, og vil 
særleg                   
            streke under pkt 3. 

 

PS 20/20 NOU 2020:06 «Frie og hemmelige valg – ny valglov» - innspel til 
høyringsuttale frå rådet for menneske med nedsett funksjonsevne 

Forslag til vedtak  

 

Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne har slike innspel til ein høyringsuttale frå Vestland 
fylkeskommune om NOU 2020:06 «Frie og hemmelige valg – ny valglov»: 

 

Saksprotokoll i rådet for menneske med nedsett funksjonsevne -  21.10.2020 

 

Inge Fiskvik, FFO, sette på vegner av rådet for menneske med nedsett funksjonsevne fram slikt 
forslag: 

«RMNF sluttar seg til innspel frå Vestland fylkeskommune til NOU 2020:06. Rådet 
påpeker særleg  at ein må utvikle sikre løysingar for elektronisk røysting i vallokala, for å 
betre tilrettelegging for veljarar med funksjonsnedsettingar. Vallokala skal vere fullt ut 



tilgjengelege for alle gruppar, og regelen om dispensasjon må praktiserast svært 
strengt.» 

Avrøysting 

 

Fiskvik sitt forslag vart samrøystes vedteke. 

Tilråding frå rådet for menneske med nedsett funksjonsevne 

Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne har slike innspel til ein høyringsuttale frå Vestland 
fylkeskommune om NOU 2020:06 «Frie og hemmelige valg – ny valglov»: 

RMNF sluttar seg til innspel frå Vestland fylkeskommune til NOU 2020:06. Rådet påpeker 
særleg  at ein må utvikle sikre løysingar for elektronisk røysting i vallokala, for å betre 
tilrettelegging for veljarar med funksjonsnedsettingar. Vallokala skal vere fullt ut tilgjengelege for 
alle gruppar, og regelen om dispensasjon må praktiserast svært strengt. 

 

 

PS 21/20 Ombordtillegg på bruk av bankkort om bord på bussane i 
Hordalandskontraktane 

Forslag til innstilling 

Fylkesutvalet støttar forslaget om at prinsippa som ligg til grunn for ombordtillegg på 
kontantbetaling om bord på bussane (og om bord på båtruta mellom Kleppestø og Strandkaien) i 
Sone A (Hordaland) vert lagt til grunn ved innføring av betaling med bankkort. Frå innføring av 
bankkort som betalingsmiddel på bussane, vert det ombordtillegg på betalingar med bankkort for 
einskildbillettar.  

 

Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  23.09.2020 

Trude Brosvik (Krf) sette på vegner av Krf, A, Sp, SV og MDG; fram slikt utsetjingsforslag:  

 

«Saka vert utsett til medverknadsorgana har fått uttale seg.» 

 

Avrøysting til forslaget om utsetjing 

Forslaget til Brosvik vart samrøystes vedteke. 

 
Vedtak 

Saka vert utsett til medverknadsorgana har fått uttale seg. 

 

Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

Avrøysting 

Innstillinga vart samrøystes vedteke. 

Vedtak  

Saka vert utsett til medverknadsorgana har fått uttale seg 

Saksprotokoll i rådet for menneske med nedsett funksjonsevne -  21.10.2020 



Trude Brosvik, KrF, sette på vegner av rådet for menneske med nedsett funksjonsevne fram slikt 
forslag: 

«Betalingsapp er det betalingsmiddelet som er best tilrettlagt for bruk for stordelen av dei 
gruppene RMNF representerer. Løysingane må vere enkle å forstå og det må vere like 
system i heile fylket. 

For grupper som ikkje har tilgang til smarttelefon kan det synest urimeleg at dei må 
betale meir for å bruke betalingskort, og vi meiner det prinsippielt bør vere lik pris 
uavhengig av om ein brukar app eller bankkort. 

RMNF vil som eit tilleggspunkt peike på at brukarar med betalingskort heller ikkje er sikra 
å kome med kollektivtransporten. Det meiner vi bør vurderast i eiga politisk sak.» 

Avrøysting 

Brosvik sitt forslag vart samrøystes vedteke. 

Tilråding frå rådet for menneske med nedsett funksjonsevne 

Betalingsapp er det betalingsmiddelet som er best tilrettlagt for bruk for stordelen av dei gruppene 
RMNF representerer. Løysingane må vere enkle å forstå og det må vere like system i heile fylket. 

 

For grupper som ikkje har tilgang til smarttelefon kan det synest urimeleg at dei må betale meir for 
å bruke betalingskort, og vi meiner det prinsippielt bør vere lik pris uavhengig av om ein brukar app 
eller bankkort. 

 

RMNF vil som eit tilleggspunkt peike på at brukarar med betalingskort heller ikkje er sikra å kome 
med kollektivtransporten. Det meiner vi bør vurderast i eiga politisk sak. 

 

 


